



CANADA

No. 4
no 4

FOR IMMEDIATE RELEASE
POUR DIFFUSION IMMEDIATE

JANUARY 26, 1972
LE 26 JANVIER 1972

VISIT OF THE SECRETARY-GENERAL OF NATO/
LA VISITE DU SECRETAIRE-GENERAL DE L'OTAN

DEPARTMENT OF EXTERNAL AFFAIRS
MINISTÈRE DES AFFAIRES EXTÉRIEURES

C
o
m
m
u
n
i
q
u
é

The Secretary of State for External Affairs, the Honourable Mitchell Sharp, announced today that the Secretary-General of NATO, Mr. Joseph Luns, will visit Ottawa from January 27 to 29 as part of his initial round of formal calls on member governments. During his visit, Mr. Luns will be the guest of the Canadian Government. The Secretary-General will arrive from New York at Canadian Forces Base Uplands on Thursday, January 27, at 18:45 on board a Canadian Forces Aircraft and depart for New York from Canadian Forces Base Uplands on Saturday, January 29 at 09:30 also by Canadian Forces Aircraft.

The Secretary-General's programme will include a luncheon given by the Prime Minister and a dinner given by the Governor-General and Mrs. Michener. There will be separate meetings with the Secretary of State for External Affairs and the Minister of National Defence.

Mr. Luns succeeded Mr. Manlio Brosio as Secretary-General of NATO and Chairman of the North Atlantic Council on October 1, 1971. He served as the Minister for Foreign Affairs of the Netherlands from 1952 to 1971 and has made a number of previous visits to Canada, most recently with Queen Juliana in 1967.

* * *

Le Secrétaire d'Etat aux Affaires extérieures, l'honorable Mitchell Sharp, annonce que le Secrétaire général de l'OTAN, M. Joseph Luns, visitera Ottawa du 27 au 29 janvier dans le cadre de sa première tournée d'entretiens officiels avec les gouvernements des pays membres de l'Organisation. Durant sa visite, M. Luns sera l'hôte du Gouvernement canadien. Le Secrétaire général arrivera de New York à la Base des Forces canadiennes à Uplands à 18h45 le 27 janvier à bord d'un avion des Forces canadiennes. Il partira pour New York de la Base des Forces canadiennes à Uplands à 9h30 le samedi 29 janvier, toujours à bord d'un avion des Forces canadiennes.

Le programme de la visite du Secrétaire général comprend un déjeuner offert par le Premier Ministre et un dîner offert par le Gouverneur général et Mme Michener. Il aura, en outre des entretiens avec le Secrétaire d'Etat aux Affaires extérieures et le Ministre de la Défense nationale.

M. Luns a remplacé M. Manlio Brosio aux postes de Secrétaire général de l'OTAN et de Président du Conseil de l'Atlantique Nord le 1^{er} octobre 1971. Il fut Ministre des Affaires étrangères des Pays-Bas de 1952 à 1971 et il a déjà effectué plusieurs visites au Canada, où il a accompagné la reine Juliana en 1967.